
   PROTOKÓŁ NR XXVIII/2021 

z dniu 29 czerwca 2021 roku (wtorek) o godz. 10: 00 w trybie zdalnym przez platformę zoom odbyła się XXVIII sesja rady 

gminy w Janowicach Wielkich, z zachowaniem dostępnych środków ostrożności związanych z Covid – 19  

 

Ad.1.Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Zawadzki powitał wszystkich obecnych radnych zaproszonych gości oraz Panią 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej i sołtys wsi Trzcińska. Ze względu na stan epidemii sesja Rady Gminy w 

Janowicach Wielkich przeprowadzona jest w trybie zdalnym przez platformę ZOOM. W związku z Rozporządzeniem Rady 

Ministrów w sprawie ustanowienia określonych ograniczeń, nakazów i zakazów w związku z wystąpieniem stanu epidemii z dnia 7 

sierpnia 2020 r. (Dz.U. z 2020 r. poz. 1758) słowami „Otwieram XXVIII sesję Rady Gminy Janowice Wielkie” rozpoczął obrady. 

W dzisiejszej sesji głosowanie i dyskusja radnych odbywać się będzie tylko za pośrednictwem aplikacji ZOOM po przez 

wywoływanie imienne radnego i zajęcia stanowiska w formie „za”, „przeciw”, wstrzymuje się”.  

Stwierdzenie quorum.  Przewodniczący RG. K. Zawadzki po przez wywołanie radnych imiennie stwierdził zdolność Rady do 

podejmowania uchwał. Nieobecni radni wg listy to: Marta Kropielnicka, Bartosz Dul. 

           

                       - Załącznik Nr 1- Lista obecności  

Ad.2 Przedstawienie porządku obrad 

1. Otwarcie XXVIII sesji Rady Gminy w Janowicach Wielkich i stwierdzenie quorum 

2. Przedstawienie porządku obrad 

3. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Janowice Wielkie 

3.1.Przedstawienie Raportu o stanie Gminy Janowice Wielkie za 2020 rok 

3.2. Debata nad raportem o stanie Gminy 

3.3. Głosowanie w sprawie projektu uchwały 

4. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Janowice Wielkie oraz informacją o stanie mienia komunalnego za 2020 rok 

4.1. Przedstawienie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Janowice Wielkie oraz 

informacją o stanie mienia komunalnego za 2020 rok 

4.2. Przedstawienie opinii Składu Orzekającego RIO we Wrocławiu o przedłożonym przez Wójta Gminy Janowice Wielkie 

sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Janowice Wielkie za rok 2020 r. 

4.3. Dyskusja nad sprawozdaniem 

4.4. Głosowanie w sprawie projektu uchwały 

5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Janowic Wielkich z tytułu wykonania budżetu Gminy 

Janowice Wielkie za 2020 rok 

5.1. Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Janowicach Wielkich w sprawie udzielenia absolutorium dla 

Wójta Gminy Janowice Wielkie za rok 2020 r. 

5.2. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w 

Janowicach Wielkich w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Janowic Wielkich  

5.3. Dyskusja radnych 

5.4. Głosowanie w sprawie projektu uchwały 

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Janowice Wielkie na rok szkolny 2021/2022 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o 

dochodach gospodarstwa domowego 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IX/49/2019 Rady Gminy w Janowicach Wielkich z dnia 9 września 2019 r. 

w sprawie udzielenia dotacji celowej ze środków budżetu Gminy Janowice Wielkie w związku z wymianą kotłów lub pieców 

w lokalach mieszkalnych na instalacje przyjazne środowisku 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków obowiązującego 

na terenie Gminy Janowice Wielkie do organu regulacyjnego w celu opiniowania  

10. Podjęcie uchwały w sprawie dopłat do cen 1m3 dostarczonej wody oraz odprowadzonych ścieków wynikających z taryf za 

zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Janowice Wielkie 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Janowice Wielkie na 2021 rok 

12. Przyjęcie protokołów z XXVI i XXVII sesji Rady Gminy w Janowicach Wielkich  

13. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o pismach, które wpłynęły do Rady Gminy w okresie międzysesyjnym w tym o 

złożonych interpelacjach i zapytaniach przez radnych do Wójta Gminy 

14. Informacja Wójta Gminy o pracy w okresie międzysesyjnym 

15. Sprawy różne,  wolne wnioski i informacje 

16. Zamknięcie XXVIII sesji Rady Gminy  

Mieszkańcy zainteresowani udziałem w sesji mają możliwość śledzenia jej przebiegu w transmisji on-line. Mieszkańcy 

zamierzający wziąć udział w dyskusji na temat raportu o stanie gminy proszeni są o zgłoszenie się do Biura Rady Gminy w celu 

pobrania hasła dostępowego do Zoom..  Przewodniczący RG. K. Zawadzki  poinformował, że zaproszenie z materiałami 

sesyjnymi radni otrzymali w terminie ustawowym (na zakładkę BIP), ponadto w dnia 24.06.2021 roku odbyło się posiedzenie 

KBiIK, na którym analizowano przedmiotowe projekty uchwał. 

Porządek obrad został przyjęty bez uwag 

Ad.3.Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Janowice Wielkie 

3.1.Przedstawienie Raportu o stanie Gminy Janowice Wielkie za 2020 rok 

Wójt Gminy Kamil Kowalski powiedział, że zgodnie z przepisami Raport o stanie Gminy został przekazany państwu drogą 

elektroniczną na KBiIK ramowo omówił Sekretarz. Raport zawiera dane i informacje, co, do którego państwo macie doskonałą 



wiedze, bo cały rok na tych informacjach pracujecie i są państwu przedstawiane. Zgodnie z zapisami ustawowymi Wójt przedstawił 

raport  

                         -Załącznik Nr 2 - Raport o stanie Gminy za rok 

2020 

3.2.Debata nad raportem o stanie Gminy 

Radny P. Lesiński zapytał odnośnie imprez gminnych Janowianki to czas już minął a czy turniej wrześniowy Wójt –Pastor 

zostawiamy w ciszy, bo nie wiadomo, co będzie we wrześniu. Odp. Wójt trudno powiedzieć, co będzie powiedział ,ze w dniu 

dzisiejszym z ciągnęliśmy zabezpieczenie w budynku Urzędu i uczulamy pracowników o zachowanie ostrożności i pracy w 

maseczkach. Radny P. Lesiński zapytał odnośnie porozumienia gminy Powiatu Karkonoskiego czy otrzymaliśmy proporczyki z 

herbem gminy, naklejki, gadżety promocyjne. Odp. Wójt powiedział, że proporczyki stoją w sali obrad Starostwa Powiatowego 

naklejek samochodowych nie otrzymaliśmy. Otrzymaliśmy gadżety promocyjne, gry planszowe, które są na wieży widokowej w 

Radomierzu.  Radny P. Lesiński zapytał o terminie zakończenia budowy przedszkola. Odp. Wójt powiedział, ze umowa jest zawarta 

do końca 2021 r. zapowiadają, że chcą skończyć do listopada i o ile nie będzie przeszkód to w tym roku przedszkole będzie oddane. 

Chcielibyśmy przenieś przedszkolaki od września 2022 roku. Radny P. Lesiński powiedział, że według sprawozdania w przedszkolu 

mamy 96 dzieci na ile dzieci przewiduje nowe przedszkole. Odp. Wójt powiedział dokładnie nie pamiętam 100 z rezerwą 25 Radny 

P. Lesiński zapytał odnośnie stołówki Odp. Wójt przedszkole zostało tak zaprojektowane, że będzie pomieszczenie do konsumpcji 

posiłków, które będą przywożone ze szkoły.  

3.3 Głosowanie w sprawie projektu uchwały 

Przewodniczący RG. K. Zawadzki  odczytał treść uchwały i poddał pod głosowanie po przez wyczytywanie radnych imiennie 

stwierdził, że na podstawie głosowania 13 głosów „ za” głosy „ wstrzymuje się” i głosy „ przeciw” nie stwierdzono W imiennym 

głosowaniu jawnym Rada Gminy podjęła uchwałę i nadano  

Nr XXVIII /153/2021 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Janowice Wielkie wotum zaufania  

 

Wójt Gminy Kamil Kowalski podziękował za udzielenie wotum zaufania i całoroczną pracę oraz wysłuchanie Raportu o stanie 

Gminy za rok 2020  

 

Ad.4 Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Janowice Wielkie oraz informacją o stanie mienia komunalnego za 2020 rok 

4.1. Przedstawienie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Janowice Wielkie oraz 

informacją o stanie mienia komunalnego za 2020 rok 

Skarbnik Gminy Robert Gudowski powiedział, że dochody budżetowe ogółem za 2020rok zrealizowano w kwocie 21.750.735,53 

Zł w stosunku do zaplanowanych wielkości po zmianach wprowadzonych w ciągu roku wynosi 99,49%. Dochody bieżące 

zrealizowano w kwocie 20.139.001,43 Zł, co stanowi 95, 98% wielkości planowanej, zaś dochody majątkowe zrealizowano w 

wysokości 1.611.734,10 Zł, co stanowi 183, 00 zł planu, w tym odchody ze sprzedaży majątku w kwocie 97.999,06 Co stanowi 26, 

70% kwoty planowanej? Dochody własne w 2020 roku 16.072.425,28 zł. Dochody z tytułu subwencji ogólnej zostały zrealizowane 

w 100%  4.934.052,00 Zł. Dochody z tego tytułu zmniejszyły się względem roku poprzedniego o 88.316,00 Zł W 2020 roku uzyskano 

dochody z dotacji celowej oraz środków pochodzących od jednostek zaliczanych do sektora finansów publicznych i płatności z 

budżetu Unii Europejskiej w wysokości 7.057.010,04 Zł. Gmina uzyskała dochody z tego tytułu w wysokości 7.931.997,06 zł.Stan 

należności ogółem na dzień 31.12.2020 rok wynosi 4.211.829,20 zł. Nadpłata na dzień 31.12.2020 roku wynosi 124.204,01 zł.. 

Należności wymagalne na dzień 31.12.2020 wynosiły 3.587.626,20 zł. Plan dochodów i wydatków przedstawionych w sprawozdaniu 

uwzględnia wszystkie zmiany w budżecie, dokonywane uchwałami Rady Gminy oraz Zarządzeniami Wójta Gminy. Wydatki 

budżetowe ogółem za 2020 rok zrealizowania w kwocie 19.122.948,78 zł, co stanowi w stosunku do zaplanowanych wielkości po 

zmianach wprowadzonych w ciągu roku wynosi 91, 54 zł. Wydatki bieżące zrealizowano w kwocie 18.744.495,03 zł, zaś wydatki 

majątkowe zrealizowano w wysokości 377.554,75 zł. Z planowanych rozchodów budżetu z tytułu spłaty w 2020 roku rat pożyczek i 

kredytów wydatkowano kwotę 1.075.490,00 zł, oraz kwotę 50.857,56 zł udzielenia pożyczki OSP w Janowicach Wielkich. Nadwyżkę 

budżetową w kwocie 2.628.685,75 zł powiększoną o przychody w wysokości 152.884.16 zł przeznaczono na spłatę zobowiązań 

kredytowych oraz udzielenie pożyczki. Wolne środki na koniec 2020 roku wynosiły 155.222,35 zł. Pozostało 1.500.000,00 zł 

niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi 

finansowanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach. Stan zobowiązań na 

31.12.2020 roku wynosił 980.227,69 zł . Zadłużenie Gminy na dzień 31.12.2020 roku z tytułu długoterminowych kredytów i pożyczek 

wynosiło 3.576.000,00 zł. Relacja kwoty długu, według stanu na dzień 31.12.2020 roku, do dochodów zrealizowanych w roku 

budżetowym wynosiła 16,44 %. Wynik operacyjny budżetu za 2020 rok, stanowiący różnicę pomiędzy dochodami bieżącymi i 

wydatkami bieżącymi jest wielkością dodatnią i wyniósł 1.394.506,40 zł.. Mienie komunalne Gminy Janowice Wielkie na dzień 31 

grudnia 2020 roku wynosiło 4.321.426,16 Zł.  

4.2. Przedstawienie opinii Składu Orzekającego RIO we Wrocławiu o przedłożonym przez Wójta Gminy Janowice Wielkie 

sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Janowice Wielkie za rok 2020 r. 

Skarbnik Gminy odczytał Uchwałę Nr VII/66/2021 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 

30 kwietnia 2021 roku w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Janowice Wielkie sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy Janowice Wielkie za 2020 rok.         –.zał. Nr 2 

Uchwała Nr VII/66/2021 

4.3. Dyskusja nad sprawozdaniem 

Radny P. Lesiński , zapytał odnośnie dochodów uzyskanych z opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

Stanowiły 78 %  a to 22 % nie wpłynęło z powodu  Odp. Skarbnik powiedział , że dochody były planowane łącznie z 

przedsiębiorstwami i nieruchomościami niezamieszkałymi , które potem zostały wyłączne .Powiedział tez , że 99 % gmin dopłaca do 

za gospodarowania odpadami komunalnymi. My przedstawiamy stawki Wysokiej Radzie i to Rada podejmuje stawki i jeżeli stawki 

nie pokrywają wydatków to my nie mamy wpływu i nie możemy zmusić państwa żebyście zagłosowali nad stawkami , które są 



maksymalnie możliwe  do ustalenia  a nie mamy też możliwości nieodbierania śmieci od mieszkańców . Radny P. Lesiński 

powiedział ,że staniemy pod murem bo będziemy dopłacać do wody i śmieci Odp. Skarbnik  zobaczymy w listopadzie jak będzie 

ustawa o podatkach przez Sejm  w jaki sposób strona rządowa  zrekompensuje gminom te straty , które wpłyną z podwyższenia kwoty 

wolnej od podatku.. W naszej gminie większość ludzi jest  w skali podatkowej i podwyższenie kwoty wolnej od podatku  spowoduje 

, że wpływy do  budżetu naszego też będą mniejszy.  Powiedział ,że cieszmy się tym co dotychczas mamy i pracujmy dla dobra gminy 

żeby to wszystko pospinać i w miarę możliwości wykonywać najważniejsze inwestycje . 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Tatarzyn odczytał treść uchwały w sprawie  rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Janowice Wielkie oraz informacją o stanie mienia 

komunalnego za 2020 rok 

4.4. Głosowanie w sprawie projektu uchwały 

Przewodniczący RG K. Zawadzki poddał pod głosowanie przedstawioną uchwałę  po przez wyczytywanie radnych imiennie 

stwierdził, że na podstawie głosowania 13 głosów „ za” głosy „ wstrzymuje się” i głosy „ przeciw” nie stwierdzono W imiennym 

głosowaniu jawnym Rada Gminy podjęła uchwałę i nadano  

Nr XXVIII /154/2021 w sprawie  rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Janowice Wielkie oraz informacją o stanie mienia komunalnego za 2020 rok 

 

Ad.5 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Janowic Wielkich z tytułu wykonania budżetu 

Gminy Janowice Wielkie za 2020 rok  

 5.1. Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Janowicach Wielkich w sprawie udzielenia absolutorium 

dla Wójta Gminy Janowice Wielkie za rok 2020 r. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Tatarzyn  odczytał wniosek 

komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Janowicach Wielkich z dnia 25 maja 2021r  w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Janowic Wielkich z tytułu wykonania budżetu Gminy Janowice Wielkie za 2020 rok w którym to wniosku Komisja Rewizyjna 

pozytywnie oceniła wykonanie budżetu i wnioskowała o udzielenie Panu Kamilowi Kowalskiemu Wójtowi Gminy Janowice Wielkie 

absolutorium za 2020 rok 

5.2. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w 

Janowicach Wielkich w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Janowic Wielkich  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Tatarzyn  odczytał Uchwałę Nr VII/89/2021 Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 14 czerwca 2021r. w sprawie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Janowice Wielkie 

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Janowice Wielkie za rok 2020. 

        –.zał. Nr 2 Uchwała Nr VII/89/2021 

5.3. Dyskusja radnych 

Nie stwierdzono  

5.4. Głosowanie w sprawie projektu uchwały  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Tatarzyn odczytał treść uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta 

Gminy Janowice Wielkie  za rok 2020   

Przewodniczący RG  poddał pod głosowanie przedstawioną uchwałę  po przez wyczytywanie radnych imiennie stwierdził, że na 

podstawie głosowania 13 głosów „ za” głosy „ wstrzymuje się” i głosy „ przeciw” nie stwierdzono W imiennym głosowaniu jawnym 

Rada Gminy podjęła uchwałę i nadano  

Nr XXVIII /155/2021 udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Janowic Wielkich z tytułu wykonania budżetu Gminy Janowice 

Wielkie za 2020 rok  

Wójt Gminy Kamil Kowalski podziękował za jednogłośnie podjęcie uchwał Wysokiej Radzie i  za wspólną pracę w tym 

trudnym dla wszystkich roku oraz za jednogłośne podjęcie obu uchwał. Dziękuję także pracownikom Urzędu Gminy oraz 

jednostek podległych za to, że mimo epidemii wirusa COVID-19 Urząd funkcjonował normalnie, realizował codzienne, jak 

również wcześniej zaplanowane zadania.”- powiedział Kamil Kowalski, Wójt Gminy Janowice Wielkie. 

          

    Przerwa 11:35 - 11:50  

 

Ad.6.Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Janowice Wielkie na rok szkolny 

2021/2022 

Wójt Gminy Kamil Kowalski przedstawił projekt uchwały w sprawie przedmiotowej poprzez przeczytania jej treści  

Wiceprzewodniczący RG M. Kusz  oznajmił, że podczas posiedzenia KBiIK projekt uchwały otrzymał opinię pozytywną.  

Dyskusji nie stwierdzono 

Przewodniczący RG K. Zawadzki  poddał pod głosowanie przedstawioną uchwałę  po przez wyczytywanie radnych imiennie 

stwierdził, że na podstawie głosowania 12 głosów „ za” głosy „ wstrzymuje się” i głosy „ przeciw” nie stwierdzono ( nieobecny P. 

Gołębski ,B. Dul , M. Kropielnicka)W imiennym głosowaniu jawnym Rada Gminy podjęła uchwałę i nadano  

Nr XXVIII /156/2021 w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Janowice Wielkie na rok szkolny 2021/2022 

 

Ad.7.Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o 

dochodach gospodarstwa domowego 

Sekretarz Gminy M. Kamiński powiedział ,że uchwała została przygotowana z uwagi na zmianę ustawy o wspieraniu rozwoju 

mieszkalnictwa w grudniu zeszłego roku w , której określa się ,że to Rady Gmin powinny w drodze uchwały określić   wzór wniosku 

o przyznanie dodatku mieszkaniowego i wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego .Poprzednio wnioski były 

przygotowane przez pracowników urzędu.. 

Przedmiotowa uchwała powinna być określona do 1 lipca 2021 roku i z tym dniem powinna wejść w życie. 

Wiceprzewodniczący RG M. Kusz  oznajmił, że podczas posiedzenia KBiIK projekt uchwały otrzymał opinię pozytywną.  

Dyskusji nie stwierdzono 



Przewodniczący RG K. Zawadzki  poddał pod głosowanie przedstawioną uchwałę  po przez wyczytywanie radnych imiennie 

stwierdził, że na podstawie głosowania 12 głosów „ za” głosy „ wstrzymuje się” i głosy „ przeciw” nie stwierdzono ( nieobecny P. 

Gołębski ,B. Dul , M. Kropielnicka) W imiennym głosowaniu jawnym Rada Gminy podjęła uchwałę i nadano  

Nr XXVIII /157/2021 w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o 

dochodach gospodarstwa domowego 

 

Ad.8.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IX/49/2019 Rady Gminy w Janowicach Wielkich z dnia 9 września 2019 

r. w sprawie udzielenia dotacji celowej ze środków budżetu Gminy Janowice Wielkie w związku z wymianą kotłów lub pieców 

w lokalach mieszkalnych na instalacje przyjazne środowisku 

Sekretarz Gminy M. Kamiński powiedział, że uchwała ta dotyczy programu piecowego, czyli dofinansowania od wymiany źródeł 

i ciepła dla mieszkańców gminy. Wymiana pieca 5 klasy to jest średnia korzyść ekologiczna i w związku z tym niekoniecznie zasługuje 

na to, aby ja dofinansowywać. Jest to legalne i piece 5 klasy mogą być sprzedawane, ale niekonieczne jest na tyle postępowe 

rozwiązanie żeby uzyskiwało środki publiczne, dlatego też biorąc pod uwagę wyniki dotychczasowych naborów i to, że coraz wiecie 

jest pelletu, pomp ciepła, gaz postanowiliśmy, że warto zaproponować państwu takie rozwiązanie, w którym uchwała o wymianę 

źródeł ciepła nie będzie przewidywała możliwości wymiany   

dotychczasowych na piece węglowe 5 klasy i dlatego został przygotowany projekt, w którym skreśla się pkt. 4 cały katalog urządzeń, 

na które można wymienić dotychczasowy piec. Pozostałe źródła ciepła pozostają. Jeśli uchwała zostanie przyjęta to od 1 stycznia 

2022 roku będzie obowiązywał nowy wniosek. W najbliższym naborze jeszcze siłą rozpędu i  co wymieniają piece i czekają na 

możliwość ich  dofinansowania jeśli chodzi o piece 5 klasy mogą pozyskać po raz ostatni . Natomiast dofinansowanie zgodnie z tą 

uchwałą nie byłoby już w roku przyszłym.  

Wiceprzewodniczący RG M. Kusz  oznajmił, że podczas posiedzenia KBiIK projekt uchwały otrzymał opinię pozytywną.  

Dyskusji nie stwierdzono 

Przewodniczący RG K. Zawadzki  poddał pod głosowanie przedstawioną uchwałę  po przez wyczytywanie radnych imiennie 

stwierdził, że na podstawie głosowania 13 głosów „ za” głosy „ wstrzymuje się” i głosy „ przeciw” nie stwierdzono W imiennym 

głosowaniu jawnym Rada Gminy podjęła uchwałę i nadano  

Nr XXVIII /158/2021w sprawie zmiany uchwały Nr IX/49/2019 Rady Gminy w Janowicach Wielkich z dnia 9 września 2019 r. w 

sprawie udzielenia dotacji celowej ze środków budżetu Gminy Janowice Wielkie w związku z wymianą kotłów lub pieców w lokalach 

mieszkalnych na instalacje przyjazne środowisku 

 

Ad.9.Podjęcie uchwały w sprawie przekazania projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

obowiązującego na terenie Gminy Janowice Wielkie do organu regulacyjnego w celu opiniowania  

Skarbnik Gminy Robert Gdowski powiedział ,że zgodnie z ustawą o zdrowym  zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniem 

ścieków i ze zmianami , które weszły w życie 19 września 2020 roku Rada Gminy , na podstawie projektów regulaminów dostarczania 

wody i odprowadzania ścieków opracowanych przez przedsiębiorstwa wodociągowo-kanalizacyjne , przygotowuje projekt 

regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków oraz przekazuje go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu . Do tej pory 

na terenie gminy Janowice Wielkie obowiązuje  regulamin  uchwalony Uchwała Nr XXXV/153//2006 Rady Gminy Janowice Wielkie 

z dnia 27 lutego 2006 roku. Dotychczasowe regulaminy obowiązują do dnia wejścia w życie  nowych regulaminów . W  

przedstawionym regulaminie w § 3 pkt.1  jest zapis , że Przedsiębiorstwo na obszarze Gminy Janowice Wielkie , mierzone na 

rurociągach zasilających obiekty w danym rejonie wynosi 0, MPa,  a winno być 0,2 MPa,  

Wiceprzewodniczący RG M. Kusz  oznajmił, że podczas posiedzenia KBiIK projekt uchwały otrzymał opinię pozytywną.  

Dyskusji nie stwierdzono 

Przewodniczący RG K. Zawadzki  poddał pod głosowanie przedstawioną uchwałę  po przez wyczytywanie radnych imiennie 

stwierdził, że na podstawie głosowania 11 głosów „ za” 1 głosy „ wstrzymuje się” ( radny P. Gołębski) głosy „ przeciw” nie 

stwierdzono ( nieobecny  Ł. Wdowiak , B. Dul , M. Kropielnicka) 

W imiennym głosowaniu jawnym Rada Gminy podjęła uchwałę i nadano  

Nr XXVIII /159/2021w sprawie przekazania projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków obowiązującego na 

terenie Gminy Janowice Wielkie do organu regulacyjnego w celu opiniowania 

 

Ad.10.Podjęcie uchwały w sprawie dopłat do cen 1m3 dostarczonej wody oraz odprowadzonych ścieków wynikających z taryf 

za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Janowice Wielkie  

Skarbnik Gminy Robert Gudowski powiedział, że przedmiotowa uchwała stawki te pozostają jak były do tej pory. Trwa 

postępowanie w „Wodach Polskich” o ustalenie nowych taryf, przedłużamy obowiązywanie dopłat do 30 września 2021 roku z mocą 

obowiązującą od 26 czerwca 2021 roku. W momencie, kiedy Wody Polskie nie rozpatrzą i nie wydadzą kolejnej decyzji na sesji 

wrześniowej będziemy przedłużać tę uchwałę również, jeżeli uchwalone nowe stawki to będą ustalane i uchwalane nowe dopłaty. 

Wiceprzewodniczący RG M. Kusz oznajmił, że podczas posiedzenia KBiIK projekt uchwały otrzymał opinię pozytywną.  

Dyskusji nie stwierdzono 

Przewodniczący RG K. Zawadzki poddał pod głosowanie przedstawioną uchwałę po przez wyczytywanie radnych imiennie 

stwierdził, że na podstawie głosowania 12 głosów „ za” głosy „ wstrzymuje się” głosy „ przeciw” nie stwierdzono W imiennym 

głosowaniu jawnym Rada Gminy podjęła uchwałę i nadano  

Nr XXVIII /160/2021w sprawie dopłat do cen 1m3 dostarczonej wody oraz odprowadzonych ścieków wynikających z taryf za 

zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Janowice Wielkie  

 

Ad.11.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Janowice Wielkie na 2021 rok 

Skarbnik Gminy Robert Gudowski powiedział, że przedstawia projekt uchwały po autopoprawkach przedstawionych przez Wójta 

na KBiIK zwiększamy plan dochodu budżetowych i wydatków budżetowych kwotę 94.598,85 zł. I w związku ze złożonymi 

wnioskami o dofinansowanie usuwania azbestu z terenu Gminy Janowice Wielkie zwiększa się plan dochodów o kwotę 4.383,75 zł z 



tytułu środków z WFOŚ oraz o kwotę 1.409,06 zł z Powiatu Karkonoskiego i przeznacza w łącznej kwocie 5.792,81 zł na to zadanie. 

I to jest ta poprawka, która przedstawiona została na posiedzeniu KBiIK. Pozostałe pkt. Pozostają bez zmian. Ponadplanowe dochody 

zwiększa się plan dochodów z tytułu wpływu z podatku od działności gospodarczej opłaconego w formie kart podatkowych o kwotę 

2.500,00 zł. W związku z dochodami zwiększa się plan dochodów z tytułu wpływu z podatku od czynności cywilnoprawnych o kwotę 

65.000,00 zł. W związku z decyzja Wojewody zwiększa się plan dochodów o kwotę 10.000,00 zł na działania promocyjne mające na 

celu zwiększenia liczby mieszkańców poddających się szczepieniu przeciw COVID – 100 i przeznacza się w tej samej kwocie na 

realizację akcji promocyjnej. Zwiększa się o kwotę 1.000,00 zł plan dochodów z tytułu usług opiekuńczych w dziale Pomoc 

Społeczna.. W związku z ponadplanowymi dochodami zwiększa się plan dochodów w rozdziale gospodarka odpadami komunalnymi 

z tytułu odsetek od nieterminowych wpłat o kwotę 3.000,00 zł i z tytułu kosztów upomnień o kwotę 1.000,00 zł.  Zwiększa się plan 

dochodów w rozdziale domy i ośrodki i kultury, świetlice i kluby o kwotę 500, 00 zł z tytułu otrzymanej darowizny na organizację 

Dnia Dziecka. I przeznacza się w tej samej kwocie na realizacje tego zadania. W związku z decyzją Wojewody Dolnośląskiego w 

rozdziale różne rozliczenia finansowe zwiększa się plan dochodów bieżących o kwotę 5.806,04 zł z przeznaczeniem na sfinansowanie 

zrealizowanych w 2020 roku zadań wynikających z ustawy Prawo o aktach stanu cywilnego, ewidencji ludności oraz ustawy o 

dowodach osobistych i przeznacza się kwotę 2.500,00 zł na realizacje tych zadań w tym roku. Zmniejszamy o kwotę 20.000,00 zł plan 

wydatków z dotacji celowych na ochronę zabytków, zmniejszamy o kwotę 3.000,00 zł plan wydatków na zakup koparki do ciągnika 

i o ta sama kwotę zwiększamy wydatki na zakup zamiatarki. Zwiększa się plan wydatków w rozdziale drogi publiczne gminne na 

naprawę ul. Spacerowej w Janowicach Wielkich oraz drogę w Komarnie ( UL. Leśna) ( o kwotę 30.000,00 zł na zakup materiałów 

oraz niezbędnych usług o kwotę 10.000,00 zł, zwiększamy plan wydatków w Dziale gospodarka mieszkaniowa o kwotę 15.000,00 zł 

na niezbędny remont zasobów lokalnych o kwotę 10.000,00 zł na naprawę ciągnika. Zwiększa się plan wydatków w rozdziale UG o 

kwotę 14.500,00 zł na remont i malowanie urzędu, ( zniesiona bariera dla petenta) zwiększamy plan wydatków w rozdziale gospodarka 

ściekami o kwotę 10.000,00zł energii elektrycznej, zwiększamy plan wydatków w dziale kultury fizycznej o kwotę 2.000,00 zł 

czesanie Orlika. 

Wiceprzewodniczący RG M. Kusz oznajmił, że podczas posiedzenia KBiIK projekt uchwały nie był opiniowany w takim kształcie 

z uwagi na to ,ze został zgłoszony wniosek formalny.  

Radny P. Gołębski podziękował Wójtowi i Skarbnikowi, że udało się znaleźć środki finansowe na remont drogi ul. Spacerowej. 

Zapytał również o zakup zamiatarki i awarię ciągnika Odp. Skarbnik powiedział, że ciągnik już wrócił naprawa sprzęgła i innych 

akcesoria, zamiatarka też już przyszła, ale trzeba dokupić parę części w celu sprawniejszego działania. Odp. Wójt powiedział, że 

pieniądze na zakup zamiatarki były już zabezpieczone w budżecie, ale dostosowując do jednego czy drugiego ciągnika musimy 

dokupić parę drobiazgów. Nasz najstarszy ciągnik musiał pojechać na lawecie pod Świdnicę. celem naprawy. Radna A. Skotarek 

powiedziała, że na KBiIK został złożony wniosek formalny i nad nim głosowaliśmy, aby ta kwota 20.000,00 zł pozostała  na zabytki. 

Wiceprzewodniczący RG M. Kusz powiedział, że te środki przeznaczone na ochronę zabytków były dobrze wydatkowane, 

przynosiły duże korzyści zarówno dla mieszkańców gminy jak również dla naszych zabytków, one motywowały zarządców 

właścicieli tych budynków, aby podjęli jakieś starania do tego żeby polepszać wizerunek tych zabytków. Czy one są sakralne czy nie 

to bez znaczenia, to jest dobro naszej gminny i trafnie było przyjęte około 10 lat uchwała w tym zakresie? Proszę radnych i władzę 

gminy, aby nie rezygnować z tego typu programu stąd kieruje wniosek formalny, aby te środki 20.000,00 zł pozostały na zabytki, w 

pkt.10 a kwotę brakująca tych 20.000,00 zł zmniejszyć plan wydatków na zadanie modernizacyjne ujęcia wody w Miedziance. Radny. 

P. Lesiński zapytał odnośnie pkt.5 te 10.000,00 zł związane z akcja promocyjną szczepienia. Kiedy te pieniądze gmina ma otrzymać 

Odp. Skarbnik zadanie jest a w piśmie Wojewody takiego zapisu nie ma, kiedy zostaną przekazane? Odnośnie przedmiotowej 

uchwały otrzymaliście państwo 2 projekty uchwał. 1 projekt podpisany z autopoprawką Wójta ( zmniejszenie 20.000,00 zł na zabytki) 

a drugi projekt przygotowany zgodnie z wnioskiem zgłoszonym na komisji budżetu, czyli środki 20.000,00 zł pozostawić na zabytki 

a kwotę brakująca tych 20.000,00 zł zmniejszyć plan wydatków na zadanie modernizacyjne ujęcia wody w Miedziance. Odp. Wójta 

powiedział, że w dzisiejszej korespondencji otrzymałem pismo z Urzędu Wojewódzkiego odnośnie Śródków na promocję szczepień, 

na Covid-19 dofinansowanie będzie przekazane w połowie lipca 2021r. Radny J. Popławski, dlaczego debatujemy nad projektem 

Wójta a nie nad projektem tym, co było zgłoszone na KBiIK. Odp. Skarbnik powiedział, że wniosek nie miał większości „ za” było 

6 głosów „Za” 5 głosów „wstrzymuje się „ i 1 głos „przeciw” Radna A.Skotarek zapytała jak jest, jeżeli wniosek zgłoszony na 

komisji to na sesji głosujemy już po poprawce komisji Odp. Skarbnik powiedział, że liczba głosów „za” musi być większą niż 

wstrzymujących się i przeciw. Wójt Gminy powiedział, że na KBiIK temat ten wzbudził kontrowersję. Nie mam kontaktów z 

proboszczami w tym temacie. Od kiedy nastał nowy proboszcz w Maciejowej nie był łaskawie przywitać się przedstawić i podobnie 

ma sytuacja w Trzcińsku po śmierci nieodżałowanego ks. Eugeniusza proboszcz z Karpnik również nie ma czasu ani ochoty poznać 

się z władzą świecką. Wiceprzewodniczący, RG, M. Kusz powiedział, że ze strony parafii Janowice Wielkie – Miedzianka 

wcześniejsze dokonania, (remonty, wymiana okien, wymiana drzwi).rady parafialne uzyskiwały przy udziale festynie „ Miedzianka 

Fest” rozprowadzając ciasta, kawę, herbatę, jak również od sponsorów z terenu naszej gminy jak również od sponsorów z firm z naszej 

gminy i z poza gminy. Cegiełką znaczną było dofinansowanie z gminy z funduszy przeznaczonych na ochronę zabytków. Radny P. 

Lesiński powiedział, że wszystko, co jest w gminie to jest nasze cały czas mówi się tylko o zabytkach sakralnych w uchwale nie ma 

zapisu, że może korzystać tylko kościół. Ja, jako radny odczytuje, że jest to punkt przeznaczony na zabytki a nie tylko na kościół. 

Mamy zameczki, domki. Komisja, która dzieli te fundusze musi przydzielić fundusze na wszystkie instytucje, które zgłoszą. Odp. 

Skarbnik w uchwale zapis widnieje, ze na zabytki na naszym terenie. Zgodnie z regulaminem i punktacja, która będzie przygotowana 

np. projekt, który ma duży wkład własny to podejrzewam, ze otrzyma w pierwszej kolejności. Odp. Wójt powiedział, że w ostatnich 

latach były złożone 4 wnioski wszystkie przez nasze parafie. Od wielu lat można pozyskać bardzo duże pieniądze z budżetu Urzędu 

Marszałkowskiego, z fundacji Polska Miedź itd. Ciekawy jestem czy właściciele zabytków z naszego terenu podjęli takie starania, 15 

kwietnia na naszej stronie zamieściliśmy informację, że w Urzędzie Marszałkowskim bez wkładu własnego można uzyskać do  

300.000,00 zł. Radna A. Skotarek powiedziała, że my staramy się a przede wszystkim własne środki są też i sponsorzy, darowizny. 

Powiedziała, że łatwiej i prościej, chociaż parę tysięcy złotych pozyskać z funduszu gminnego. Jeżeli chodzi o pozyskanie funduszy 

z Polska Miedź to też będziemy starali się, ale jest już dużo trudniej. Aby skorzystać z innych funduszy to musi być stowarzyszenie, 

fundacja a z tym to nie jest łatwo, bo nie ma chętnych do społecznego działania. Ochrona zabytków to nie tylko kościół dla osób 

wierzących, to jest kawał czasu, kawał historii i coś, co zostaje i powiniemy o to dbać. 



Radna K. Ignaciuk powiedziała, ze kościół wyszedł od nas samych i nie ma się, co oburzać. Będą wnioski będziemy się martwić jak 

je znaleźć Wiceprzewodniczący RG M. Kusz powiedział, że Wójta pytania mają zasadność czy zarządcy się starają czy nie. Często 

starając się o fundusze ponad gminne często brana jest wartość zabytku. Najczęściej pieniążki przeznaczane są na Bazyliki.( Krzeszów, 

Wambierzyce, Jelenia Góra)  

Radny P. Lesiński zapytał odnośnie zabytkowej aleja może korzystać z tych zabytkowych funduszy. Odp. Skarbnik powiedział, ze 

gmina sama sobie nie może dać. Odp. Wójt powiedział, że będziemy wnioskować do innych instytucji i jeżeli nie otrzymamy 

dofinansowania to będziemy realizować ze środków własnych. Odp. Skarbnik otrzymaliśmy środki z …… …. tam były chodniki, 

miejsca parkingowe, które będą realizowane w przyszłym roku i tak w planach mamy ze środków własnych. 

Przewodniczący RG K. Zawadzki powiedział, że mamy wniosek formalny do przegłosowania i wyniki są następujące 6 głosów 

„za” 5 „przeciw i 2 „wstrzymuje się” czy wniosek formalny uzyskał akceptację. Mecenas J. Konkol powiedział, że w mojej ocenie 

głosy „wstrzymujące się „ nie odznaczają nie brania udziału w głosowaniu. Ilość głosujących w istocie się nie zmienia. Skoro łącznie 

głosów przeciwnych i wstrzymujących się jest większa niż głosów „za” to w mojej ocenie wniosek nie przeszedł. Radny P. Lesiński 

zwrócił się do mecenasa o dokładne sprawdzenie z regulaminem rady gminy, bo nie rozumie, dlaczego głosy wstrzymujące maja być 

przeciągnięte, jako” nie” a dlaczego jako „ tak”. Przewodniczący RG K. Zawadzki powiedział, że według opinii mecenasa wniosek 

nie uzyskał akceptacji. Odp. Skarbnik powiedział, że jeżeli to ma być zwykłą większością głosów, czyli ilością radnych, którzy 

uczestniczą, czyli głosy ”za” muszą być większa niż” przeciw i wstrzymuje się „ Radna A.Skotarek powiedziała, że jeżeli komisja 

formułuje pisemny wniosek wymagający odpowiedzi to Wójt zobowiązany jest odpowiedzieć pisemnie w terminie 21 dni od dnia 

złożenia wniosku.  Druga sprawa, jeżeli wynik głosowania budzi wątpliwości to RG. Może dokonać reasumpcji głosowania Odp. 

Skarbnik powiedział, że reasumpcja to ponowne głosowanie. Odp. Wójt powiedział, że uchwała musi mieć większość głosów na 

„tak” nie istotne jest czy głos wstrzymujący jest trochę na tak czy trochę na nie on nie jest głosem na „tak” Radny P. Lesiński 

powiedział, że rozumie i, że o ile wniosek nie przejdzie to będziemy głosować nad uchwała, którą przeczytał pan Skarbnik, ale 

uważam, że należy rozmawiać i dopytywać się oraz wysłuchać odpowiedzi innych. Ja zrozumiałem i wiem jak mam teraz głosować 

Radny St. Tatarzyn powiedział, że w statucie Gminy § 55 pkt. 1 mówi, że głosowanie zwykłą większością głosów oznacza, że 

przegłosowuje się wniosek, kandydaturę lub uchwałę. która uzyskała większą liczbę głosów „za” niż „przeciw”. Głosy 

wstrzymujących się i nieważnych nie dolicza się do żadnej z grup głosujących „za” czy „przeciw” 

Przewodniczący RG K. Zawadzki powiedział, ze po wnikliwej dyskusji wniosek formalny uzyskał głosów 6 „za” 5 ” przeciw” 

Wobec powyższego głosować będziemy nad uchwałą po zaakceptowaniu wniosku formalnego. Skarbnik Gminy Robert Gudowski 

powiedział, że wobec tego zmienia sie pkt.10 zamiast zmniejszenia wydatków na ochronę zabytków na kwotę 20.000,00 zł 

zamieniamy i  zmniejszamy o tę samą kwotę Modernizację ujęcia wody w Miedziance. 

Przewodniczący RG K. Zawadzki poddał pod głosowanie przedstawioną uchwałę wraz z uwzględnieniem wniosku formalnego 

zgłoszonego przez radnego M. Kusza i po przez wyczytywanie radnych imiennie stwierdził, że na podstawie głosowania 13 głosów 

„ za” głosy „ wstrzymuje się” głosy „ przeciw” nie stwierdzono W imiennym głosowaniu jawnym Rada Gminy podjęła uchwałę i 

nadano  

Nr XXVIII /161/2021w sprawie zmian w budżecie gminy Janowice Wielkie na 2021 rok 

 

Skarbnik Gminy Robert Gudowski powiedział, że w związku z przyjętymi zmianami w budżecie wnoszę w imieniu Pana Wójta 

rozszerzenie porządku obrad o pkt. Głosowanie nad uchwałą w sprawie zmiany uchwały Nr X/32/2007 Rady Gminy w Janowicach 

Wielkich z dnia 28 czerwca 2007roku w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji z budżetu gminy na prace konserwatorskie 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, sposobu jej rozliczania i kontroli. Projekt uchwały 

państwo otrzymaliście na zakładkę. Dokonanie zmian wynika z tego, żeby ogłosić  konkurs na zabytki musimy przedłużyć termin 

składania wniosków. Powiedział, że § 1widnieje zapis, że „ w latach następnych wniosek składa się w terminie do dnia 31 sierpnia w 

ramach naboru wniosków do realizacji w roku bieżącym” żeby dać czas właścicielom zabytków na złożenie wniosku wydłużamy ten 

czas żeby można było zrealizować uchwałę, którą państwo podjęli. 

Przewodniczący, RG K. Zawadzki poddał pod głosowanie wniosek o rozszerzenie porządku obrad i nadając pkt. 11a pod nazwą – 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr X/32/2007 Rady Gminy w Janowicach Wielkich z dnia 28 czerwca 2007roku w 

sprawie zasad i trybu udzielania dotacji z budżetu gminy na prace konserwatorskie restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków, sposobu jej rozliczania i kontroli po przez wyczytywanie radnych imiennie stwierdził, że na 

podstawie głosowania 12 głosów „ za” 1 głosy „ wstrzymuje się” ( R. Sobolewski) głosy „ przeciw” nie stwierdzono ( nieobecny 

B. Dul, M. Kropielnicka) 

 

Ad.11 a Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr X/32/2007 Rady Gminy w Janowicach Wielkich z dnia 28 czerwca 

2007roku w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji z budżetu gminy na prace konserwatorskie restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, sposobu jej rozliczania i kontroli 

Skarbnik Gminy Robert Gudowski – powiedział, że w dotychczasowej uchwale o udzielaniu dotacji był termin skazany do 15 

czerwca.czyli nie realny do wykonania w tym momencie.. Obecny termin to 31 sierpnia 2021r.  

Przewodniczący RG K. Zawadzki poddał pod głosowanie przedstawioną uchwałę po przez wyczytywanie radnych imiennie 

stwierdził, że na podstawie głosowania 12 głosów „ za” 1 głos „ wstrzymuje się” ( R. Sobolewski) głosy „ przeciw” nie stwierdzono 

( nieobecny Ł. Wdowiak, B. Dul, M. Kropielnicka) W imiennym głosowaniu jawnym Rada Gminy podjęła uchwałę i nadano  

Nr XXVIII /162/2021w sprawie zmiany uchwały Nr X/32/2007 Rady Gminy w Janowicach Wielkich z dnia 28 czerwca 2007roku 

w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji z budżetu gminy na prace konserwatorskie restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków, sposobu jej rozliczania i kontroli 

 

Ad.12.Przyjęcie protokołów z XXVI i XXVII sesji Rady Gminy w Janowicach Wielkich 

 Przewodniczący RG. Krzysztof Zawadzki, zapytał czy są zastrzeżenia lub wnioski odnośnie protokołów z sesji, które są dostępne 

na BIP i w biurze Rady Gminy 



Przewodniczący RG. Krzysztof Zawadzki poddał oba protokoły pod głosowanie Nr XXVI i XXVII po przez wyczytywanie 

radnych imiennie stwierdził, że 10 głosów „ za” 2 głos „ wstrzymuje się” (A.Skotarek, P. Gołębski), głosy „ przeciw” nie 

stwierdzono  

( nieobecna J. Faber, B. Dul, M. Kropielnicka) W imiennym głosowaniu jawnym Rada Gminy przyjęła protokoły bez zastrzeżeń 

 

Ad.13.Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o pismach, które wpłynęły do Rady Gminy w okresie międzysesyjnym w 

tym o złożonych interpelacjach i zapytaniach przez radnych do Wójta Gminy 

Przewodniczący RG. Krzysztof Zawadzki powiedział, że była złożona pisemna interpelacja Nr 39/2021 przez P. Gołębskiego dot. 

remontu i naprawy ulicy Spacerowej w Janowicach Wielkich . Otrzymaliśmy również odpowiedź Wójta na przedmiotową 

interpelację, Otrzymaliśmy Uchwałę RIO w sprawie opinii rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Janowice 

Wielkie, raport o stanie gminy Janowice Wielkie za rok 2020, wniosek KR Rady Gminy o udzieleniu absolutorium Wójtowi Gminy 

Janowice Wielkie, sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji Programu współpracy Gminy Janowice Wielkie z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za 2020 rok, pismo do wiadomości Rady 

Gminy skierowane do Starostwa Powiatowego w sprawie postawienia luster przy drogach powiatowych malowania pasów jak 

również wycinki drzew na odcinku drogi pomiędzy Miedzianką – Ciechanowicami, Uchwałę RIO w sprawie opinii o przedłożonym 

przez Wójta Gminy w Janowicach Wielkich sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Janowice Wielkie za rok 2020, wpłynął bilans 

z wykonania budżetu gminy Janowice Wielkie, wpłynęła odpowiedź dot. zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego do państwa A.Z. Czaja, pismo do wiadomości RG odnośnie remontu drogi gminnej ul. Spacerowej 

oraz odpowiedź Wójta Gminy do mieszkańców ul. Spacerowej, list otwarty odnośnie szczepień przeciwko Covid – 19, pismo do Wód 

Polskich w sprawie przeprowadzenia i zaplanowania remontu Potoku „Radomierki” w Radomierzu i „Komar „ w Komarnie, do 

wiadomości RG wpłynęło pismo dot. przyszłych postępowań o wydanie decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla inwestycji 

realizowanych w ramach Programu budowy 100 obwodnic, ocena Zasobów Pomocy Społecznej przygotowany przez Gminny 

Ośrodek Pomocy Społecznej, Rekomendacje do oceny zasobów Pomocy Społecznej, korespondencja w sprawie interwencji 

podejmowanych ze strony UG na drogach powiatowych skierowane do Zarządu Dróg Powiatowych 

 

Ad.14.Informacja Wójta Gminy o pracy w okresie międzysesyjnym  

Wójt Gminy Kamil Kowalski sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym pomiędzy 18.03.2021 r. - 28.06.2021 r.(w 

międzyczasie sesja nadzwyczajna RG w dniu 13 maja) 

Inwestycje: Główna inwestycja to budowa przedszkola kładziona już jest więźba dachowa; było odebrane także przyłącze po 

usunięciu kolizji, 

 budowa wodociągu z gm. Marciszów: trwa opracowanie map geodezyjnych, tymczasem niespodziewanie dobre wyniki kontroli 

zawartości arsenu – w normie (8, 8 i 9, 2 jednostek, – jeśli to się dalej potwierdzi- wystąpimy o umorzenie sprawy dot. odstępstwa, 

zaczęły funkcjonować  piwniczki w Trzcińsku- także publikacja broszurowa 8 tys. szt. (zamiast wykładów- z uwagi ba Covid ),  

wydaliśmy pocztówki, 8 stempli (w agroturystykach, w Urzędzie, u sołtysa i w sklepie w Trzcińsku), zamontowane zostały urządzenia  

przy skwerze nad potokiem w Radomierzu Zagospodarowanie przestrzenne i nieruchomości: twa udział  gminy w ramach 

procedury decyzji o ustaleniu lokalizacji celu publicznego: dotyczy budowy oczyszczalni ścieków przy DPS w Janowicach Wielkich. 

(podziemna, kontenerowa, tlenowa i nieśmierdząca wobec sąsiadów, jeśli będzie prawidłowo użytkowana),  złożono do gminy 

wniosek o wydanie decyzji środowiskowej dla wieży telekomunikacyjnej w Trzcińsku (teren łąki koło budynku Agroturystyki 

Trzcińsko, dawniej Joanna); wieża ma mieć 60 metrów wysokości i kształt trójkątnego masztu – budzi to nasze wątpliwości, na pewno 

też organów uzgadniających, z uwagi na otulinę RPK; na razie wystawiliśmy wezwanie do uzupełnienia wniosku, bo niekompletny ,  

plan miejscowy Radomierza: co wspominałem na KBiIK  utknął na etapie trzecich uzgodnień w GDDKA; wiąże się to z koncepcjami 

na budowę obwodnicy Kaczorowa, i dalej przebiegu 4 przez Radomierz ,   trwają przygotowania do rozbudowy browaru w 

Miedziance: wpłynął wniosek o ustalenie warunków zabudowy dla przedsięwzięcia: rozbudowy budynku browaru z trzech stron, w  

tym tarasu o część przeszkloną tzw. oranżerię, jak też o piwnicę , dokonano sprzedaży 1 lokalu mieszkalnego w Miedziance Sprawy 

gospodarcze: miało miejsce przegląd  gwarancyjny skweru polsko-czeskiego (wciąż czekamy na dopłacenie 5% wartości projektu z 

budżetu państwa, ok. 8 tys. zł):  firma ma czas poprawki do końca lipca 2021 r., jak rok rocznie zakupiliśmy  15 ton masy asfaltowej 

i początek jej spożytkowania na remonty u.  (Chłopska, Kolejowa)  ,  obowiązuje zakaz wjazdu na końcówce ul. Zamkowej (z wyj. 

budynków 13-16),15 kwietnia ostatni wyjazd w ramach odśnieżania; między czasie zakupiliśmy zamiatarkę ,  zarządzeniem Wójta 

zakaz pobierania wody z hydrantów, także przy udziale OSP – dot. napełniania basenów,  na  nowym plac zabaw Trzcińsko dokonano 

nasadzenia roślinności  i zamontowane ławki dzięki współpracy z firmą , zostało założone oświetlenie do  budynków 1 Maja 5a (zrobił 

Tauron gratisowo),  ul. Krótka naprawa studni (zostanie tylko ułożyć puzzle chodnikowe ,  remont świetlicy Rudawy w Janowicach 

(zostały zdemolowane ławki na placu zabaw do zrobienia) ,  zrobione WC dla lokalu przy Demokratów  ,  Przygotowanie lokalu do 

zasiedlenia: Robotnicza, naprawa placów zabaw (jeszcze musimy dosypać piach do piaskownic) zniszczenia maja cały czas miejsce, 

miała miejsce naprawa pomp w oczyszczalni ścieków, wykonane zostało przez naszych pracowników 2 przyłącza wody i studnie 

wodomierzowe na ul. Nadbrzeżnej, w mienionym okresie 2 awarie wodociągu Sprawy społeczne: tylko 38% mieszkańców wzięło 

udział w trwającym spisie powszechnym (i to najlepszy wynik w powiecie karkonoskim), naszych dwoje rachmistrzów nieznanych 

mieszkańcom (osoby spoza gminy-, zgłosiliśmy na policję włamania do lokalu gminnego w Komarnie nr 100 przez osobę nielegalnie 

w nim do tej pory przebywającą Zgłosiliśmy fakt wandalizmu na Zielonej Dolinie: zdemolowane drzwi, miało miejsce Złotych Godów 

dla 3 par, w planie kolejna uroczystość dla kolejnych 3 par Sprawy Urzędu: nabór pracowników: ds. księgowości- p. Gabriela 

Brudniak oraz ds. wspomagania stanowiska ds. zagospodarowania przestrzennego – p. Mariusz Kędziorek, ponadto 2 pracowników 

gospodarczych zatrudnionych na okresową umowę o pracę, pożegnanie p. Andrzeja Rybaka pracującego w Urzędzie od 1985 r. i 

przeszedł na zasłużona emeryturę, życzymy dużo zdrowia, do dzisiaj utrzymywaliśmy przegrodę covidową w Urzędzie, została 

zdemontowana i nie zniszczona (wstrzymujemy się, by ponownie nie budować, gdy nadejdzie kolejna fala epidemii), dostała 

dokonana zamiana pomieszczeń w GOPS: Policja będzie zajmowała 1 pokój, a dotychczasowe 2 pomieszczenia po remoncie, który 

musi być przeprowadzony zwrócone będą na potrzeby GOPS, wracamy po epidemii: działa już wieża widokowa w Radomierzu, 

tamże pierwszy festyn sołecki, przed nami do zrobienia wybory sołeckie w Mniszkowie i Janowicach Wielkich oraz wybory 

uzupełniające do gminnej Rady Seniorów w związku ze śmiercią 1 członka Odpady: nowa umowa na odbiór i zagospodarowanie 



śmieci na kolejne 2 lata w wyniku przeprowadzonego przetargu jest firma Com-D, opierające się głównie na wysypisku w Kostrzycy, 

zakończony wywóz gabarytów (w przyszłym roku być może ograniczymy zakres odbioru, w pozostałych sprawach kierując do 

PSZOK): na razie podsumowanie z Radomierza- Komarna-Mniszkowa - Miedzianki (bez Janowic i Trzcińska): 29 ton mebli, 10 ton 

urządzeń elektrycznych, 4, 4 ton opon, ok. 30 punktów z częściami samochodowymi, których nie odbieramy i mieszkańcy zostali 

zobligowani do posprzątania, trwa akcja odbioru azbestu: w ramach projektu w tym roku 6, 2 tony z 4 miejsc, w tym dwóch z azbestem 

już zeskładowanym; tradycyjnie dostaniemy dofinansowanie wfośg w i starostwa powiatowego, zamontowaliśmy w tym okresie 

pierwszą fotopułapki ona zniknęła wraz z drzewem Niewinem czy zostało wycięte, bo to złodzieje drewna czy złodzieje fotopułapki. 

Odnośnie monitoringu naszej gminy to przejechaliśmy teren naszej miejscowości i sprawdzaliśmy punkty gdzie chcielibyśmy 

zainstalować i omówiliśmy problematykę i osoba z firmy zewnętrznej przedstawia wymogi dotyczące zarówno zasilania energia 

elektryczna dotyczące podłączenia do Internetu do przesyłu danych i myślę, że do końca wakacji będziemy mieli taki wstępny zarys 

projektu monitorowania naszej miejscowości, na pewno będziemy chcieli zacząć od punktu centralnego, czyli od Centrali z 

monitoringiem i z możliwością zapisu usadowionych w UG. Z możliwością rozbudowy na 31-48 kamer, które przesyłałyby dane z 

możliwością zapisu tych danych z tych kamer. Myślę, że jak będziemy mieli takie rozpisane najtrudniejsze składowe tematy związane 

z monitoringiem będziemy mogli czy ze środków gminnych czy np. kupować ze środków sołeckich żeby taki system monitorowania 

w newralgicznych punktach w naszych miejscowościach zamontować, ujawniono na naszej gminie 4 dzikie wysypiska 3 usunięte 

przez właściciela pozostały własnymi siłami pierwsza kontrola prawidłowości sortowania odpadów odbędzie się 30 czerwca i 

będziemy się starali, aby odbywała się cyklicznie to nie jest nasz wymysł a ustawowy i my musimy się do niego dostosować. Ochrona 

środowiska: od 1 lipca nowy obowiązek dla właścicieli: umieszczenie swojej nieruchomości zamieszkałej lub niezamieszkałej w 

Centralnej Ewidencji Emisyjności Budynków- ma to na celu sprawdzenie, ile i jakich źródeł ciepła mają mieszkańcy Polski Wizyty, 

spotkania: ze Starostą Karkonoskim o drodze powiatowej, zagospodarowania na jutro jestem umówiony ze Starosta i członkiem 

Zarządu na objazd dróg powiatowych Dzień Strażaka w Jeleniej Górze, Karkonoski Klaster Energetyczny, zebranie sprawozdanie 

wyborcze w Janowicach Wielkich przy OSP, zakończenie roku szkolnego IV-VII, zakończenie klas VIII. 

 

Ad.15.Sprawy różne,  wolne wnioski i informacje 

Radny P. Lesiński zapytał odnośnie kradzieży fotopułapki Odp. Wójt powiedział ,że uważa , że to była kradzież drzewa przy drodze 

powiatowej i myślę ,że to będzie szok dla pilarza , który będzie ciął na klocki.  P. Lesiński zapytał jak ma przebiegać kontrola śmieci  

Odp. Wójt powiedział ,że kontrolę ma przeprowadzić firma obsługująca w obecności naszej pracownicy. Pracownicy mają już 

doświadczenie w tym temacie i po stwierdzeniu złej segregacji zostanie sporządzona notatka i informacja o złej segregacji i dodatkowo 

opłata karna.  P. Lesiński powiedział ,że przy wspólnocie 25 gdzie jestem właścicielem  mieszkania poprosił nas pracownik wywożący 

śmieci aby z budynku wspólnoty worki BIO były rozrywane , przecinane i wsypywane odpady bezpośrednio do kubła. Rozmawiałem 

z K. Praczyk powiedział ,że jest to wymógł firmy i nie mogą nas do tego zmusić. Odp. Wójt powiedział ,że to nie jest pomysł firmy 

tylko wymogi  KCGO jest to spychologia totalna i każdy próbuje minimalizować koszty. P. Lesiński zapytał odnośnie kolejnego 

włamania na Zieloną Dolinę , czy udało namierzyć sprawcę. Odp. Wójt   niestety nie.  P. Lesiński zapytał odnośnie gabarytów , na 

ul. Wojska Polskiego jest jeszcze złożone płyty betonowe, opony proszę o wysłanie naszych pracowników aby to sprawdzili. 

Następnie zgłosił dziurę nad mostkiem przy Bet formie ona została zarzucona ruchomą płytą proszę o interwencję w Starostwie. Odp. 

Wójt powiedział, że p. Chrząstowski zgłosił pilnie do Starostwa sprawa ciągnie się już od 1, 5 roku. Mam nadzieję, że po jutrzejszym 

przejeździe i pokazaniem palcem zostanie spostrzeżone to niebezpieczeństwo przez Starostę i członka Zarządu. P. Lesiński 

powiedział, że dzisiaj nasi pracownicy naprawiają studzienkę kanalizacyjna na ul Krótkiej i czy jesteśmy w stanie przy wykorzystaniu 

dwóch ciągników i zamiatarki zamieść nasz teren. Odp. Wójt powiedział, że po raz pierwszy podejmujemy temat z zamiataniem 

myślę, że tak. P. Lesiński łatanie dziur również wykonują nasi pracownicy ,wykonywali  na  ul. Chłopskiej , Kolejowej i prosiłbym 

o Zamkową z uwagi na  ilość odwiedzających turystów Zamek Bolczów. Odp. Wójt powiedział, że w ramach zgłoszeń każda ulica 

jest ważna i Zamkową też bierzemy pod uwagę. P. Lesiński zapytał odnośnie Al. Jarzęba i bliżej dworca są trzy totalnie uschnięte 

drzewa a wśród tych małych jedno jest pęknięte, na pewno będzie przegląd i proszę o zwrócenie uwagi.  Odp. Wójt powiedział, że 

musimy poczekać aż zrealizujemy to, co dostaliśmy przebudowę chodników i miejsc parkingowych to wrócimy do nowych zasadzeń. 

P. Lesiński powiedział, że po obfitych deszczach ul. 1 Maja 22 był robiony przepust nowy i od strony łąki uszkodzenie wylotu.  Odp. 

Wójt powiedział, że jest to zgłoszone i zdjęcia przesłane do pilnego naprawienia. P. Lesiński dotyczy naszej strony internetowej 

musze powiedzieć, że ja wracam do archiwum. Ta nowa strona mało żyje, zrobiona profesjonalnie są ładne zdjęcia jest przystosowana 

dla wszystkich ludzi. Martwi mnie to, ze jak się wchodzi na naszą stronę to suche tematy art. Podoba mi się strona archiwalna było 

zdjęcie był jubileusz pożycia małżeńskiego był łańcuch, Wójt, było widać piłkarzy był art. o sporcie itd. brakuje mi zdjęcia przy art. 

Odp. Informatyk A. Szumowski powiedział, że zostanie to wprowadzone. Radny J. Popławski odniósł się do koszenia poboczy 

przy drodze powiatowej w Komarnie. Druga sprawa to prośba mieszkańców żeby przy potoku „Komar” w Komarnie w kilku 

miejscach umieścić tabliczki z napisem zakaz rzucanie odpadów do potoku. Niektórzy mieszkańcy wykaszają swoje posieje i trawę 

wrzucają do potoku. Odp. Wójt powiedział, ze jest to bezmyślność sąsiedzka, bo powoduje to, że zatrzymuje się i podtapia z uwagi 

na niedrożność koryta potoku. Skierujemy pismo o wykonanie takich tabliczek do Wód Polskich, bo ja z budżetu gminy nie będę 

realizował, ponieważ nie jestem właścicielem tego cieku.   Radny P. Gołębski odniósł się jeszcze do śmieci na ul. Chłopskiej leżą 

opony. A drugie pytanie to przy gabarytach części samochodowe nie są odbierane, co z nimi zrobić, aby nie wylądowały w lasach. 

Odp. Wójt powiedział, że należy skontaktować się z pracownikiem Urzędu K. Praczyk i ona poinformuje, że takie śmieci i plastyki 

odbierane są tylko przez profesjonalne firmy, które odpady skupują i utylizują. Radny P. Gołębski powiedział, że mamy problem 

przy wykaszaniu poboczy przy drogach powiatowych czy nie byłoby możliwości wzorem ubiegłych lat gdzie było refundowane przez 

powiat dla nas i naszym sprzętem to wykonać. Powiedział również o niebezpiecznym wyjeździe z Janowic na drogę Nr 3 w 

Radomierzu . Zwrócił się do Wójta aby przy przeglądzie dróg powiatowych zwrócić uwagę na drodze powiatowej Janowice-

Radomierz na jednym z zakrętów jest dziura aby zabezpieczyli . Odp. Wójt powiedział za wykoszenie poboczy 3 odpowiedzialna 

jest GDDKiA, ale pomimo wszystko nasi pracownicy to wykosili dbając o bezpieczeństwo mieszkańców.  Uważam, że instytucje 

odpowiedzialni za to powinni brać odpowiedzialność i bezpieczeństwo. Nie wytrzymując sami mieszkańcy i nasi pracownicy 

wykaszają .Odnośnie pierwszego pytania to brak mi ludzi do pracy i nie mam na tyle sprzętu aby to wykaszali.  Nie podejmę się 

podpisania umowy z powiatem bo jeżeli będę musiał realizować porozumienie to wiele czekających rzeczy do wykonania nie będzie 

zrealizowane. Nie dalej jak w zeszłym tygodniu był u mnie członek Zarządu odpowiedzialny za drogi próbując na mówić mnie 



żebyśmy przyjęli na siebie świadczenie tego sezonu oraz zimowe utrzymanie dróg powiatowych. Niestety odpowiedź padła 

jednoznaczna bo tak jak zarobieni i  tak jak dostali w  kość moi pracownicy i sprzęt w tym sezonie na drogach tylko gminnych nie ma 

z naszej strony możliwości. Przewodniczący K. Zawadzki przekazał pytanie radnej K. Milancej gdzie ponowiła pytanie z KBiIK 

odnośnie sceny i podestu  Odp. Wójt  powiedział ,że przekaże pracownikom ale była to całość zrujnowana  i zagrażała bezpieczeństwu 

i zdrowiu . Powiedział ,że w obecnej chwili nie powie z jakiego funduszu będzie to zrobione czy  przez nas czy z funduszu sołeckiego 

. Przewodniczący K. Zawadzki powiedział ,że przy pomniku koło mostu w Janowicach Wielkich  klombiki  z roślinnością   

wymagają już  uporządkowania. Druga sprawa to odnośnie jutrzejszego objazdu ze Starostą proszę o zaproszenie Starosty i zarząd 

Dróg w Radomierzu w okolicach budynku 111 na samej górze żeby  zobaczyli wizytówkę powiatu karkonoskiego dla wszystkich 

którzy przejeżdżają i w momencie kiedy są zatory na krajówce to tam po prostu nie da się przejechać. Ponawiam swoją prośbę o foto 

kamerę przy cmentarzu bo tam nie tylko nasi mieszkańcy ale również samochody z tablicami kamiennogórskim podjeżdżają  i 

wysypują śmieci. Zapytał odnośnie  Centralnej Ewidencji Emisyjności Budynków (CEEB)czy urząd będzie w jakiś sposób 

pośredniczył w przekazywaniu tych informacji  czy tylko mieszkańcy za pośrednictwem Internetu Odp. Wójt na obecna chwile nie 

mamy wiedzy ale jeżeli to będzie po naszej stronie to postaram się wyjaśnić i jak to zrobić. Odp. Skarbnik powiedział ,że na chwilę 

obecna nie ma jeszcze wytycznych , wiemy tylko ,że gmina może pomagać przy wprowadzaniu wniosku do tej bazy. Zwrócił uwagę 

na Al. Wojska Polskiego jadąc od strony dworca kolejowej w stronę Dino po lewej stronie te wszystkie drzewa praktycznie do 

przedszkola mocno stoją zarośnięte przez dziko  narośnięte klony proszę zwrócić uwagę i wyciąć te szkodniki tym drzewom bo ich 

korona tych jarzębów tak naprawdę rośnie wspólnie z dziko narośniętymi klonami. Odp. Wójt powiedział ,ze jest problem z granicami 

działek własnościowych ale weźmiemy to pod uwagę. Przewodniczący K. Zawadzki podziękował Wójtowi ,Sekretarzowi 

,Skarbnikowi ,R. Gapińskiemu wraz z całą ekipa techniczną za pomoc w przygotowaniu naszego Pikniku Rodzinnego , który odbył 

się w sobotę. Radna A.Skotarek  prosi o szczególne zwrócenie uwagi  na  przejazd przez Komarno  na wyłożenie kostką utwardzenie 

zakrętu przy posesji Nr 52 . Druga rzecz to załatanie dziur na odcinku Komarno-Radomierz i wycięcie suchych drzew.  

 

Ad.16.Zamknięcie XXVIII sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący RG, K. Zawadzki o godz. 14: 30 zamknął XXVIII sesję Rady Gminy w Janowicach Wielkich, podziękował 

za uczestnictwo, oddanie głosu na poszczególne projekty uchwał.      

   

                               Przewodniczył 

                                  Przewodniczący Rady Gminy 

 

                 Krzysztof Zawadzki 

 

Na tym protokół zakończono  

Protokołowała 

Bogusława Nestorowicz 

Specjalista ds. Rady gminy i działalności gospodarczej                                     

 

Przebieg sesji został zapisany na urządzeniu rejestrującym dźwięk i udostępniany jest w Biurze Rady Gminy w Janowicach Wielkich 

pok. nr 3.  
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